
Protokół nr 45.2014

 z posiedzenia Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się  w dniu 25 kwietnia 2014 roku w godzinach 1100 – 1330.

Obrady Komisji prowadził Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch.
W  posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji  w/g  załączonej  listy   obecności;  na    15 
członków   Komisji   w   posiedzeniu  uczestniczyło  14.  W  związku  z  tym  obrady  Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Wojciech Kwiatkowski.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Mienia  Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
• Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych sp. z o.o. - Edward Wenda,
• Naczelnik Wydział Planowanie przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Marta 

Herbszt,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. - Halina Bender,
• radca prawny Urzędu Miasta – Ewa Orłowska. 

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja o przebiegu akcji zimowej  listopad 2013 – marzec 2014 rok i o przygotowaniu do 

akcji letniego oczyszczania miasta.
4. Informacja ze sprzedaży mienia komunalnego w I kwartale 2014 r.
5. Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2014,  
3) w sprawie nadania nazwy placowi,
4) zmieniająca uchwałę w sprawie udostępnienia przystanków komunikacyjnych,
5) w sprawie udzielenia  dotacji  w 2014 roku na prace konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty 

budowlane przy zabytkach  wpisanych do rejestru  zabytków usytuowanych  na  terenie  miasta 
Ełku,

6) w sprawie przyjęcia aktualizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2020,
7) w sprawie uchwalenia zmiany w części miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„EŁK – OBWODNICA PÓŁNOCNA”, zwanej  „EŁK – OBWODNICA PÓŁNOCNA II”,
8) w sprawie uchwalenia zmiany w części miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„EŁK  –  OBWODNICA  PÓŁNOCNA”  oraz  zmiany  w  części   miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  „Ełk  –  Konieczki”,  zwanej  „EŁK  –  OBWODNICA 
PÓŁNOCNA III”.

6. Opinia  w  sprawie  planu  aglomeracji  Ełk  przyjętego  Uchwałą  Nr  XXXV/707/14  Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 marca 2014 r.

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za 2013 rok..



8. Raport  z  przeprowadzonych  konsultacji  społecznych  projektu  Strategii  Rozwoju  Ośrodka 
Subregionalnego Ełk do roku 2025 i Mandatu negocjacyjnego Związku ZIT MOF Ełk w sprawie 
realizacji  Zintegrowanych  Inwestycji  Terytorialnych  (ZIT)  dla  miejskiego  obszaru 
funkcjonalnego Ełku w Regionalnym Programie Operacyjnym Warmia i Mazury na lata 2014-
2020. 

9. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Do punktu 1- go
Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Krzysztof  Wiloch  zapoznał  zebranych  z  proponowanym 

porządkiem obrad  Komisji informując, że do pkt. Opinia Komisji do projektów uchwał zostaną 
po pkt. 6) wprowadzone dwa następujące projekty uchwał:
− w sprawie  uchwalenia zmiany w części miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„EŁK – OBWODNICA PÓŁNOCNA”, zwanej  „EŁK – OBWODNICA PÓŁNOCNA II”,
− w sprawie uchwalenia zmiany w części miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„EŁK  –  OBWODNICA  PÓŁNOCNA”  oraz  zmiany  w  części   miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  „Ełk  –  Konieczki”,  zwanej  „EŁK  –  OBWODNICA 
PÓŁNOCNA III”.

Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”-  jednomyślnie  przyjęli  porządek 
obrad jak wyżej wraz z wnioskowanymi zmianami.

Do punktu  2 – ego
Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch zwrócił się o zgłaszanie uwag do  protokółu 

z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie, poprzez aklamację   przyjęli protokół 

nr 44.2014 z dnia 24 marca 2014 r.

Do punktu  3- go
Prezes  Zarządu  Przedsiębiorstwa  Usług  Komunalnych  sp.  z  o.o.  Edward  Wenda omówił 

sprawozdanie  o  przebiegu  akcji  zimowej  2013/2014  oraz  o  przygotowaniu  do  akcji  letniego 
oczyszczania miasta – informacja w załączeniu do protokołu.
Wywiązała się dyskusja.

Radny  Adam  Dobkowski  –  czy  środki  finansowe  na  zimowe  utrzymanie  dróg  zostały 
wykorzystane w całości, czy tez coś zostało?

 Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych sp. z o.o. Edward Wenda – ta zima nie 
była śnieżna, jak w latach ubiegłych. Kwotę, która pozostała przeznaczymy na odnowę taboru na 
kolejne akcje zimowe. Na koniec marca br pozostało 115 tys. zł. 

Radny Konrad Siemienkiewicz – czy mieszanka, jaką posypywano ulice pozostała i czy będzie 
można ją wykorzystać w następnym sezonie zimowym?

 Prezes  Zarządu  Przedsiębiorstwa  Usług  Komunalnych  sp.  z  o.o.  Edward  Wenda  –  jak 
najbardziej. Jest ona przykryta i zabezpieczona przed zawilgoceniem.
Komisja  zapoznała  się  ze  sprawozdaniem  o  przebiegu  akcji  zimowej  2013/2014  oraz  o 
przygotowaniu do akcji letniego oczyszczania miasta – nie wniesiono uwag.

Do punktu  4- go
 Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił informację ze sprzedaży mienia komunalnego 

w I kwartale 2014 r. - informacja w załączeniu do protokołu.
Członkowie Komisji zapoznali się z przedłożoną informacją – nie wniesiono uwag. 

Do punktu  5- go 
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie  z  pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1) Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027, który zawiera zmianę:
 W załączniku Nr 1 do uchwały:



1. Zmiany w roku 2014 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
 a) zwiększa się dochody budżetu miasta o kwotę 273 978 zł, w tym:
− dochody bieżące zwiększa się o kwotę 369 097 (dotacje na zadania własne edukacyjne 3 067 

149 zł, w tym stypendia – 435 000 zł, zmniejszenie dochodów własnych o kwotę 2 632 149 zł,  
które  zbilansowane  zostały  udzieloną  dotacją,  zmniejszenie  dochodów  z  tytułu  środków 
zewnętrznych na realizację projektów z udziałem środków pochodzących z UE – 65 903 zł),

− majątkowe zmniejsza się o kwotę 95 119 (środki z UE na realizację inwestycji „Rewitalizacja 
zdegradowanych  terenów  komunalnych  dla  rozwoju  funkcji  rekreacyjno-turystycznych  w 
mieście),

b) zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę 1 077 232 zł, w tym:
− wydatki  bieżące  zwiększa  się  o  kwotę  429  803  zł  (zwiększenie  wydatków  bieżących  na 

utrzymanie zieleni na terenie miasta, w tym na Cmentarzu nr 1 – 64 000 zł, w tym na zakup i  
obsady konstrukcji kaskadowych – 22 000 zł, zwiększenie wydatków na stypendia dla uczniów 
finansowane z dotacji – 435 000 zł, zmniejszenie wydatków bieżących na projekty realizowane 
z  udziałem  środków  pochodzących  z  UE  –  49  621  zł  i  rezerwy  celowej  –  15  076  zł,  
zmniejszenie wydatków bieżących w MOSiR – 4 500 zł),

− wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 647 429 zł  (na projekty realizowane z  udziałem 
środków  pochodzących  z  UE  –  14  929  zł,  inwestycyjne  w  MOSiR  –  4  500  zł, 
zagospodarowanie  terenów  komunalnych  –  40  000  zł,  budowę  placu  zabaw  przy  ul. 
Nadjeziornej – 185 000 zł, program „Radosna szkoła” - budowa placu zabaw przy SP nr 7 – 53 
000 zł, budowę szaletu miejskiego przy ul. Zamkowej – 350 000 zł),

c) zwiększa się przychody budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 803 254 zł oraz przychody i 
rozchody o kwotę 1 390 000 zł z tytułu udzielenia i spłaty pożyczki dla ECK w Ełku. Deficyt 
budżetu wyniesie 4 069 706 zł,
2.  Zmiany w roku 2015 wynikają  ze  zwiększenia  dochodów o kwotę  102 850 zł  i  wydatków 
bieżących o kwotę 121 000 zł  w związku z wydłużeniem do 2015 r.  realizacji  projektu „Plan 
gospodarki niskoemisyjnej Gminy Miasta Ełku”.
II. W załączniku nr 2 do uchwały:
1) W  związku  z  podpisaniem  umowy  na  dofinansowanie  projektu:  „Plan  gospodarki 

niskoemisyjnej  Gminy Miasta  Ełku”  -  dział  750 rozdział  75095,  wprowadza się  projekt  do 
załącznika nr 2,  jako przedsięwzięcie.  W związku z wydłużeniem okresu realizacji  projektu 
dochody (102 850 zł) i wydatki (12 000 zł) przeniesione zostają z 2014 r. na rok 2015.

2) W  przedsięwzięciu  „Przygotowanie  dokumentów  strategicznych  dla  ełckiego  obszaru 
funkcjonalnego województwa warmińsko-mazurskiego” - dział 750 rozdział 75095 dokonano 
zwiększenia wydatków 2014 r. o kwotę 9 457 zł, w tym środki zewnętrzne na realizację projektu 
zwiększyły się o kwotę 9 101 zł. Nakłady na realizację projektu nie uległy zmianie.

2) Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  następnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie miasta Ełku na 2014 rok – projekt uchwały w załączeniu do protokołu.
Jest  również  autopoprawka  związana  z  przyznaniem  dotacji  przez  Krajowe  Biuro  Wyborcze 
Delegatura  w  Olsztynie  na  przygotowanie  i  przeprowadzenie  wyborów posłów do  Parlamentu 
Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Adam Dobkowski:
− co  się  kryje  w  poz.  V  w  zakresie  wydatków,  przychodów  i  rozchodów  realizowanych  i 

nadzorowanych przez  Wydział  Promocji,  Sportu  i  Kultury –  wykonanie  koncepcji  budowy 
boisk do piłki siatkowej i piłki nożnej plażowej na terenie Plaży Miejskiej w Ełku? Jaka to 
kwota?

− poz.  II  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Mienia 
Komunalnego pkt. 3 budowa szaletu miejskiego przy ul. Zamkowej w Ełku. Koszty budowy 
tego obiektu ok. 350 tys. zł – co to za szalet?

Wyjaśnień udzielił Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa:



-  jeśli  chodzi  o  szalet,  głosy  mieszkańców  wyraźnie  mówią  o  takiej  potrzebie.  Szalet  będzie 
usytuowany przy skarpie za Ełckim Domem Kultury. Będzie on wykonany w oparciu o projekt z 
dostępem dla osób niepełnosprawnych i „przewijakiem”.

Radny  Bogusław  Wisowaty  zwrócił  uwagę,  że  koszt  jest  bardzo  wysoki,  należy  środki 
budżetowe wydawać racjonalnie.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Waldemar  Pieńkowski  –  inwestycja  wymaga przełożenia 
sieci i wykonania przyłączy.

Prezes Zespołu Inwestycji Halina Bender dodała, że jest to inwestycja trafiona, gdyż lokalizacja 
jest bardzo dobra, samo centrum miasta. Taki szalet jest potrzebny biorąc chociażby pod uwagę 
okres wakacyjny.

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski – takie potrzeby zgłaszają mieszkańcy miasta 
i jest to sprawa, która powinna zostać rozwiązana. Jeśli chodzi o kwotę, jest wykonany projekt, 
z którym można się zapoznać.

Radny Bogusław Wisowaty – na pewno jest to obiekt potrzebny, jednak kwota jest bardzo duża.
Prezes  Zespołu  Inwestycji  Halina  Bender  –  zastosowane  urządzenia  i  wyposażenie  szaletu 

będzie  „wandaloodporne”.  Zainstalowany  zostanie  monitoring.  Budynek  obsadzony  zostanie 
zielenią.

Radny Dariusz Wasilewski – czy są już szacunkowe kwoty utrzymania obiektu?
Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – trudno w tej chwili podać te koszty. Będzie taki okres 

próbny, który wykaże te koszty. Rozważamy wprowadzenie opłaty za korzystanie z szaletu.
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – jeśli chodzi o boisko, to koszt wykonania koncepcji wynosi 

4.500 zł. Obecne boisko jest niefunkcjonalne, gdyż teren podsiąka wodą.
Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski – plaża miejska ma zostać przeniesiona na 

os. Jeziorna. Wykonanie zatem tej koncepcji jest zbędnym wydatkiem. Na obecnej plaży mają się 
odbywać  imprezy  i  koncerty  masowe.  Po  co  zatem  ta  koncepcja,  nie  widzi  potrzeby  jej 
wykonywania.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch – traktuje ten wniosek, jako formalny pod 
głosowanie.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – opracowywana koncepcja ma odpowiedzieć również na 
pytanie, gdzie umiejscowić te boiska, by nie kolidowały z imprezami organizowanymi na plaży.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – planowane jest umiejscowienie tych 
boisk  w innym miejscu,  podwyższając  teren.  Miejsce  na  imprezy ma  zostać  wydzielone.  Jeśli 
chodzi natomiast o nową plażę na os. Jeziorna, to nie wykonany tej  inwestycji  bez wsparcia o 
środki zewnętrzne. Koszt to około 8 mln zł. Będziemy się starali pozyskać środki i „wbić” się z tym 
projektem do jakiegoś dużego programu.

Radny  Bogusław  Wisowaty  –  uważa,  że  wykonanie  koncepcji  tych  boisk  jest  zbędne. 
Wystarczy jedynie uzupełnić piasek.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch wyraził wątpliwość, czy uda się pogodzić 
profesjonalne boiska za duże pieniądze z organizowanymi imprezami masowymi, które będą się 
odbywały na Plaży Miejskiej.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  te  boiska  mają  zostać  przesunięte  bliżej  płotu. 
Koncepcja ma właśnie pokazać usytuowanie boisk tak, by nie kolidowały one z organizowanymi 
imprezami.

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski powiedział, że wycofuje swój wniosek.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  przy  0  głosach  „przeciw” 
i 2 głosie „wstrzymujących się” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały   w sprawie   zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2014-2027.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za”  przy 0 głosach „przeciw” i 5 głosach 
„wstrzymujących się” zaopiniowali  pozytywnie projekt  uchwały  w sprawie  zmian  w budżecie 



Miasta Ełku na 2014 rok.  
3)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie   nadania  nazwy 
placowi.  Wewnątrz kwartału zlokalizowanego pomiędzy ulicami: Armii Krajowej, Dąbrowskiego 
i  Kościuszki  przewidziana  jest  zgodnie  z  ustaleniami  m.p.z.p.  „Ełk  –  Brama Mazur”  zarówno 
zabudowa usługowo-handlowa, jak i mieszkalna wielorodzinna. Obecnie realizowany jest na tym 
terenie  obiekt  galerii  handlowej  oraz  kina.  Inwestycja  ta  stanowić  będzie  swoistą  rewitalizację 
terenów powojskowych. Pomiędzy realizowanymi obiektami stworzony zostanie ogólnodostępny 
plac,  który  w  założeniu  ma  być  miejscem spotkań  i  wypoczynku  mieszkańców.  W założeniu 
inwestora oraz miasta  Ełku inwestycja  ta  ma stanowić centrum aktywnego życia  mieszkańców 
miasta Ważne jest odpowiednie zaznaczenie na mapie miasta tego miejsca i budynków powsta-
jących  wewnątrz  kwartału.  Można  tego  dokonać  m.in.  poprzez  nadanie  nazwy  placowi 
publicznemu  i  w  dalszej  kolejności  wprowadzeniu  numeracji  porządkowej  wszystkich  nowo 
realizowanych  obiektów  właśnie  od  tego  placu,  a  nie  od  okalających  ulic  z  koniecznością 
dodawania liter przy numerach. Proponujemy nazwę „Plac Miejski”.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – skąd taka propozycja nazwy? Czy 
procedura nadania nazwy przewidywała jakieś konsultacje?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – z kim miałoby być prowadzone konsultacje i na jakiej  
podstawie? Proponujemy nazwę, która budzi najmniej kontrowersji. Jest neutralna.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  przy  0  głosach  „przeciw”  i  1  głosie 
„wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie  nadania nazwy placowi

4) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
udostępnienia przystanków komunikacyjnych..Przedmiotowy projekt uchwały zakłada następujące 
zmiany w „Wykazie przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Miasto Ełk” stanowiącym załącznik do w/w projektu:
1)  wprowadzenie: 
(1) kodu miejscowości wg rejestru terytorialnego,
(2) przystanku przy ul. Bora Komorowskiego w Ełku,
(3) 16 przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych w ciągu dróg krajowych  nr 16 i 65a na 
terenie Gminy Miasta Ełk zgodnie z zawartym porozumieniem pomiędzy Generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad w Olsztynie a w/ww Gminą,
2) zmianę nazwy przystanku z „Mickiewicza – były szpital” na „Mickiewicza – Galeria 
Handlowa”,
3) wykreślenie zlikwidowanych tymczasowych przystanków:
(1) Dobrzańskiego nr 04,
(2) Grota Roweckiego nr 01,

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz zwrócił  uwagę, że nazwa przystanku 
„Mickiewicza – były szpital”  powinna zostać zastąpiona na bardzie trafną nazwę np. Centrum 
Handlowe. Prosi o rozważenie takiej propozycji w ewentualnej autopoprawce.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami  przy 0 głosach „przeciw” i  2  głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie 
udostępnienia przystanków komunikacyjnych.

5) Z-ca Prezydenta Miasta  Kamil Buksa omówił  projekt uchwały w sprawie  udzielenia dotacji 
w  2014  roku  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  przy  zabytkach 



wpisanych do rejestru zabytków usytuowanych na terenie Miasta Ełku.
Dnia 09 kwietnia b.r. odbyło się posiedzenie Komisji Konkursowej ds. oceny wniosków w sprawie 
udzielenia  dotacji  z  budżetu  Miasta  Ełku  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanym do rejestru zabytków na terenie Miasta Ełku. Ocenie poddano 
6  wniosków  złożonych  w  trybie  konkursowym.  Komisja  dokonała  oceny  wniosków  według 
następujących kryteriów:  dostępność zabytku dla ogółu społeczności lokalnej i turystów, oraz rola 
zabytku w kształtowaniu przestrzeni publicznej;  promowanie kultury oraz historii  miasta; ranga 
zabytkowo-artystyczna  obiektu;  stan  zachowania  obiektu;  fakt  kontynuowania  prac;  wysokość 
zaangażowanych środków własnych; sytuacja finansowa i majątkowa wnioskodawcy. 
Poniżej  zestawienie  pozytywnie  zaopiniowanych  wniosków z  propozycją  wysokości  udzielenia 
dotacji:
1) Wspólnota Mieszkaniowa ul.  3 Maja 11 w Ełku – wniosek nr 1/2014 – 49,71 % wydatków 

kwalifikowanych – 26 382,00 zł,
2) Administrator Sp. z o.o. - ul.  3 Maja 11 w Ełku – wniosek nr 2/2014 – 41,00 % wydatków 

kwalifikowanych – 8 173,00 zł,
3) Wyższe Seminarium Duchowne Diecezji Ełckiej w Ełku, ul. Kościuszki 9 – wniosek nr 3/2014 – 

45,04 % wydatków kwalifikowanych – 42 000,00 zł,
4) Rzymskokatolicka Parafia p.w. Najświętszego Serca Jezusowego w Ełku – wniosek nr 4/2014 – 

48,70 % wydatków kwalifikowanych – 120 000,00 zł,
5) Zbór  Kościoła  Chrześcijan  Baptystów  w  Ełku  –  wniosek  nr  5/2014  –  22,53  % wydatków 

kwalifikowanych – 3 445,00 zł.
Jeden wniosek zostały rozpatrzony negatywnie:

Zbór Kościoła Chrześcijan Baptystów (6/2014) – nie  spełnia pkt 1 Kryterium formalnego II 
Etapu Karty Oceny Formalnej: „Wniosek jest złożony na realizację jednego z zadań konkursu”. 
Wnioskowane wydatki w złożonym wniosku, dotyczące „opracowania projektowego zewnętrznego 
oświetlenia  Kościoła  Baptystów w Ełku” nie  spełnia  § 3.  Uchwały Nr XXVIII.250.2013 Rady 
Miasta  Ełku  z  dnia  29  stycznia  2013,  co  wyklucza  możliwość  dofinansowania  planowanej 
inwestycji. 
Na  powyższy  cel  w  2014  roku  w  budżecie  Miasta  Ełku  zabezpieczono  środki  finansowe 
w wysokości 200 000 zł (Dział 921, rozdział 92120, Paragraf 2720).

Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  uwagę,  że  należy  poprawić 
pisownie  na  właściwą:  „ul.  3-go  Maja”  oraz  „Kościół  Chrześcijan  Baptystów”  w  formie 
autopoprawki.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie udzielenia dotacji w 2014 roku na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków usytuowanych 
na terenie Miasta Ełku.

6)   Naczelnik  Wydziału  Strategii  i  Rozwoju  Renata  Samełko  omówiła  projekt  uchwały 
w sprawie przyjęcia aktualizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2020.
Zgodnie z zapisami Strategii Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2016 Wydział Strategii i 
Rozwoju Urzędu Miasta Ełku raz na dwa lata przeprowadza aktualizację Strategii wynikającą ze 
zmieniających  się  warunków społeczno-gospdoarczych.  Ponadto  podjęcie  prac  nad aktualizacją 
Strategii w 2013 r. wynikało z:
1. przeprowadzenia zewnętrznej ewaluacji mid-term Strategii,
2. zbliżającego się nowego okresu programowania funduszy europejskich na lata 2014-2020,
3.  przygotowania  na  poziomie  wojewódzkim,  krajowym  i  europejskim  nowych  dokumentów 
strategicznych:
-  Strategii  rozwoju  społeczno-gospodarczego  województwa  warmińsko-mazurskiego  do 
2025 r.



- Krajowej Strategii Rozwoju Regionalnego 2010-2020. Regiony, miasta, obszary wiejskie.
- Koncepcji Przestrzennego Zagospodarowania Kraju 2030.
- Strategii Europa 2020.
W ramach bieżącej aktualizacji dokonano następujących zmian:
− wydłużono okres wdrażania Strategii do 2020 r.,
− zaktualizowano diagnozę rozwoju miasta,
− zweryfikowano i zaktualizowano analizę SWOT,
− dodano zapisy o Ośrodku Subregionalnym Ełk i Ełckim Obszarze Funkcjonalnym,
− przeformułowano wizję rozwoju miasta,
− zweryfikowano listę celów i przeformułowano niektóre z nich na bardziej przejrzyste 

i prostsze,
− zmieniono listę wskaźników,
− zaktualizowano plan operacyjny.  
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie przyjęcia aktualizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju 
Ełku do roku 2020.

7)  Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami Marta Herbszt 
omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  w  części  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  „EŁK  –  OBWODNICA  PÓŁNOCNA”,  zwanej   „EŁK  – 
OBWODNICA PÓŁNOCNA II”.
Zmiana w części  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „EŁK - OBWODNICA 
PÓŁNOCNA”, zwana „EŁK - OBWODNICA PÓŁNOCNA II” ustala warunki zabudowy 
i  zagospodarowania obszaru położonego w Ełku pomiędzy obwodnicą miasta,  a  ulicą Kolonia. 
Obszar  objęty  zmianą  planu  przeznaczony  jest  na  cele  zabudowy  mieszkaniowej  (jedno  -  i 
wielorodzinnej) 
oraz usługowej, a głównym celem tej zmiany jest weryfikacja wcześniejszych zasad i warunków 
zabudowy i zagospodarowania, w tym wprowadzenie optymalnych rozwiązań komunikacyjnych, 
t.j.:
− kwartał  2.MW/U  -  dodatkowo  wprowadza  możliwość  realizacji  zabudowy  mieszkaniowej 

wielorodzinnej,
− kwartał  3.MW,U -  wprowadza  zapisy umożliwiające  na  przedmiotowym obszarze  realizację 

większej intensywności zabudowy,
− kwartał 4.KD-Z - zmniejsza szerokość drogi, zgodnie projektem technicznym przebudowy ul. 

Kolonia, tym samym zmniejszona została powierzchnia gruntów prywatnych przeznaczonych do 
wykupu pod drogę publiczną. 

Przedmiotowa zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego:
− jest następstwem uchwały Nr XXX/291/2013 Rady Miasta Ełku z dnia 26 marca 2013 roku,

w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  w  części  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  „EŁK  -  OBWODNICA PÓŁNOCNA”,  zwanej  „EŁK  -- 
OBWODNICA PÓŁNOCNA II”,

− nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  
Miasta Ełku, przyjętego uchwałą Nr XVIII/170/2000 Rady Miasta Ełku z dnia 26 kwietnia 
2000 roku z późn. zm.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  uchwalenia  zmiany  w  części  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  „EŁK  –  OBWODNICA  PÓŁNOCNA”,  zwanej   „EŁK  – 
OBWODNICA PÓŁNOCNA II”.



8) Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami Marta Herbszt 
omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  w  części  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego „EŁK – OBWODNICA PÓŁNOCNA” oraz  zmiany w części 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  „Ełk  –  Konieczki”,  zwanej  „EŁK  – 
OBWODNICA PÓŁNOCNA III”  -  uzasadnienie  wpraw z  projektem uchwały  w  załączeniu  do 
protokołu.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  uchwalenia  zmiany  w  części  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego „EŁK – OBWODNICA PÓŁNOCNA” oraz  zmiany w części 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  „Ełk  –  Konieczki”,  zwanej  „EŁK  – 
OBWODNICA PÓŁNOCNA III”.

* * *
Z-ca Przewodniczącego Komisji  Krzysztof  Wiloch powiedział,  że jest  jeszcze jeden projekt 

uchwały w sprawie  powołania  doraźnej  Komisji  Rady Miasta  Ełku –  Komisji  Statutowej,  czy 
Komisja chce nad nim procedować?

Radny Adam Dobkowski – głosowanie odbędzie się na sesji Rady Miasta.
 Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch – nie zatem wniosku formalnego, by 

głosować ten projekt uchwały.

Do punktu  6- go 
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  powiedział,  że   wpłynęło pismo  Wicemarszałka 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 31 marca 2014 r. znak: OŚ-PŚ.7320.10.2012 wraz z 
Uchwałą Nr XXXV/707/14 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 marca 2014 
r. dotyczącą przyjęcia planu aglomeracji Ełk.
Likwidacja  dotychczasowej  aglomeracji  Ełk  i  wyznaczenie  jej  w  nowym  kształcie  wynika 
z  konieczności  spełnienia  przez  aglomerację  Dyrektywy  Rady  91/271/EWG  dotyczącej 
oczyszczania ścieków komunalnych oraz wymagań Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 
1 lipca 2010 r. w sprawie sposobu wyznaczania obszaru i granic aglomeracji (Dz.U. Nr 137, poz. 
922).
Prezydent  Miasta  Ełku  oraz  Wójt  Gminy  Ełk  pismem  z  dnia  02.10.2013  r.  znak:  MK-
K.604.130.2013 wystąpili ze wspólnym wnioskiem o likwidację istniejącej aglomeracji Ełk oraz 
wyznaczenie jej w nowym kształcie.
Zgodnie z § 4 ust. 4 Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 1 lipca 2010 r. w sprawie sposobu 
wyznaczania obszaru i granic aglomeracji (Dz.U. Nr 137, poz. 922), zweryfikowana przez sejmik 
województwa  propozycja  planu  aglomeracji  podlega  w  dalszej  kolejności  uzgodnieniu 
i zaopiniowaniu przez właściwe organy tj. m.in. zaopiniowaniu przez zainteresowane gminy.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  opinii,  w  głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt opinii w sprawie planu aglomeracji Ełk przyjętego Uchwałą Nr XXXV/707/14 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 marca 2014 r.  

Do punktu  7- go 
 Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel   omówił sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za 

2013 rok Budżet miasta Ełku za 2013 rok zamknął się kwotą wykonania dochodów 168 114 002,25 
zł, co stanowi 97,19% planu i wydatków 158 012 136,72 zł, co stanowi 88,87% planu. Nadwyżka 
budżetowa wyniosła  10 101 865,53 zł  przy planowanym deficycie  4 835 735 zł.  W 2013 roku 
spłacone zostały raty kredytów w wysokości 5 899 656 zł i wykupione obligacje na kwotę 2 000 000 
zł. Uwzględniają wolne środki z lat ubiegłych 8 714 954,90 zł i spłaty udzielonych pożyczek 953 



291,27 zł, pozostały do dyspozycji wolne środki w kwocie 11 870 455,70 zł. W budżecie planowane 
było zaciągniecie kredytu długoterminowego w wysokości 6 mln zł. W czwartym kwartale zaczęły 
kształtować się sprzyjające okoliczności związane z realizacją dochodów, jak też wydatków, miedzy 
innymi w zakresie kosztów obsługi długu. Ostatecznie, mimo podpisanej umowy kredytowej Miasto 
nie wzięło planowanego kredytu. Oznacza to, iż w kolejnych latach dług Miasta zmniejsza się nie 
tylko o planowane kwoty spłat,  ale dodatkowo jest niższy o wspomniane 6 mln zł.  Szczegóły w 
sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta. 

Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  Ełku  za  2013  rok  będzie  jeszcze  omawiane  na 
kolejnym posiedzeniu Komisji pod kątem udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Ełku.

Do punktu  8- go 
Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch – jest jeszcze jeden punkt, z którym powinna 

się  zapoznać  Komisja  -  raport  z  przeprowadzonych  konsultacji  społecznych  projektu  Strategii 
Rozwoju Ośrodka Subregionalnego Ełk do roku 2025 i Mandatu negocjacyjnego Związku ZIT MOF 
Ełk w sprawie realizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) dla miejskiego obszaru 
funkcjonalnego Ełku w Regionalnym Programie Operacyjnym Warmia i Mazury na lata 2014-2020. 
Prosi zatem Panią Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju o omówienie.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła  raport z przeprowadzonych 
konsultacji społecznych projektu Strategii Rozwoju Ośrodka Subregionalnego Ełk do roku 2025 i 
Mandatu negocjacyjnego Związku ZIT MOF Ełk w sprawie realizacji Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych  (ZIT)  dla  miejskiego  obszaru  funkcjonalnego  Ełku  w  Regionalnym  Programie 
Operacyjnym Warmia i Mazury na lata 2014-2020. Konsultacje zostały przeprowadzone w terminie 
od 24 marca do 14 kwietnia 2014 r. Komórką odpowiedzialną za przeprowadzenie konsultacji był 
Wydział Strategii i Rozwoju Urzędu Miasta. Konsultacje społeczne odbyły się w 2 formach:
1. Forma pośrednia:
a. przekazanie formularza konsultacyjnego Prezydentowi Miasta Ełku,
b. przekazanie opinii przy pomocy narzędzi teleinformatycznych.
2.  Forma  bezpośrednia  –  otwarte  spotkanie  konsultacyjne  z  mieszkańcami,  przedstawicielami 
przedsiębiorstw, partnerów społecznych i innych zainteresowanych podmiotów, które odbyło się 9 
kwietnia 2014 r. - raport w załączeniu do protokołu.
Komisja zapoznała się z raportem z przeprowadzonych konsultacji społecznych projektu Strategii 
Rozwoju Ośrodka Subregionalnego Ełk  do roku 2025 i  Mandatu  negocjacyjnego Związku ZIT 
MOF Ełk  w sprawie  realizacji  Zintegrowanych  Inwestycji  Terytorialnych  (ZIT)  dla  miejskiego 
obszaru funkcjonalnego Ełku w Regionalnym Programie Operacyjnym Warmia i Mazury na lata 
2014-2020.  – nie wniesiono uwag.
 
Do punktu  9- go 

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Krzysztof  Wiloch  poinformował,  że  do  Komisji  wpłynęło 
pismo działkowców Rodzinnego Ogrodu Działkowego Związku Kolejarzy im. 50-lecia w Ełku w 
sprawie pomocy w remoncie drogi – kserokopia pisma w załączeniu do protokołu.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, ze jest to droga gruntowa i nie jest ona w 
całości własnością miasta. Doraźnie poprawiamy tą drogę, brak jest odwodnienia.

Prezes Zespołu Inwestycji Halina Bender jest to docinek drogi pomiędzy torami a wlotem ul. 
Bahrkego. Jest zrobiony projekt tej drogi.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch zwrócił się z prośbą o pochylenie się nad 
tym tematem i poprawienie nawierzchni tej drogi.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  chcemy  podjąć  działania  i  uporządkować  kanał 
deszczowy  przy  ul.  Piłsudskiego  na  odcinku  przy  Banku.  Chcemy  też  poprawić  chodnik 
i  krawężniki.  Będziemy proponowali  radnym do  wprowadzenia  do  budżetu  miasta  wykonanie 
kanału deszczowego. Prowadzimy w tej chwili analizę kosztów i na przyszłej sesji Rady Miasta,  
gdy Prezydent Miasta zaakceptuje ten poziom kosztów, przedłożymy radnym.



Radny Bogusław Wisowaty zwrócił się o przedłożenie wykazu, gdzie dokonywane były drobne 
naprawy i remonty kostki brukowej i trelinki.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  udostępni  taki  wykaz  na  następnym  posiedzeniu 
Komisji.

 Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch – jest następny temat:
-  pismo  dotyczące  rozwiązania  problemu  parkowania  samochodów  dostawczych  przy  ul. 
Pułaskiego w Ełku – kserokopia pisma w załączeniu do protokołu.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – jest to temat, który próbujemy rozwiązać od pewnego 
czasu. Spotkaliśmy się z przedstawicielami Policji. Będziemy musieli jeszcze raz przeanalizować 
sprawę  i  wydzielić  miejsca  dla  samochodów  dostawczych.  Nie  chcemy  zabierać  miejsc 
parkingowych dla osób przyjeżdżających na promenadę.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch:
− wpłynęło  pismo  radnego  Mirosława  Sawczyńskiego  odnośnie  zainstalowania  trzech  kamer 

monitorujących tunel przy PKP łączący miasto z os. Zatorze. Jest też propozycja wykonania 
graffiti na całej długości tunelu – kserokopia pisma w załączeniu do protokołu,

− pismo  radnego  Romualda  Szulińskiego  o  wykonanie  miejsc  postojowych  wzdłuż  ulicy 
Suwalskiej  w  rejonie  nieruchomości  gruntowej,  na  której  usytuowany  jest  kościół  pw. 
Opatrzności Bożej – kserokopia pisma w załączeniu do protokołu.
Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – poddane zostanie to analizie. 
Radny Bogusław Wisowaty – jest też sprawa złomy, który leży przy terenie EKW, należałoby 

to uporządkować.
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  jest  to  teren  PKP  i  możemy  tylko  prosić  Pana 

Dyrektora, by uporządkować ten teren.
Radny Bogusław Wisowaty – wjeżdżają tam ciężkie samochody i zniszczony zostaje chodnik. 

Należy żądać naprawienia szkód. Dobrze byłoby, by powstało tam oświetlenie.
Radny Paweł  Czemiel  przypomniał  temat  wykonania  monitoringu  i  zamontowania  kamery 

w przejściu podziemnym do SP nr 7 na ul. Kilińskiego.
Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Krzysztof  Wiloch  –  odnośnie  wnioski  radnego  Romualda 

Szulińskiego,  z chwilą przebudowy ul. Suwalskiej należy pomyśleć o wykonaniu parkingów.
Radny Bogusław Wisowaty – czy radar, który posiada Straż Miejska funkcjonuje?
Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – nie jest używany w zawiązku z niejasnością przepisów. 

Zgodnie  z  interpretacja  prawną  radar  może  być  używani  przez  Policję  i  Inspekcję  Ruchu 
Drogowego.
 Radny Dariusz Wasilewski zgłosił następujące sprawy:
  -  potrzebę uzupełnienia ubytków nawierzchni na ul. Konieczki,
- wykonanie progów zwalniających na ul. Kolonia. Chodzi o zamontowanie  progów tymczasowo, 
do momentu wykonania modernizacji tej ulicy.

Radny Adam Dobkowski zwrócił się o zweryfikowanie staniu inwestycji wykonanych przy 
współudziale środków z budżetu miasta w Gminie Siedliska, chodzi głównie o pomost, który jest w 
bardzo złym stanie technicznym i sprawdzenie możliwości doprowadzenia go do użytku.

Radny Adam Dobkowski  zwrócił  się  z  pytaniem o  skrzyżowanie  ulic:  Kajki-Grodzieńska-
Tuwima, czy jest już projekt i kiedy będzie realizowana inwestycja?

Prezes  Zespołu  Inwestycji  Halina  Bender  -   trwa  proces  projektowania.  Planowane  jest 
wykonanie skrzyżowania skanalizowanego pod kątem. Brano pod uwagę różne warianty. Będziemy 
musieli  wykupić  kawałek  terenu.  Jest  tez  problem zatoki  postojowej,  chcemy ja  przenieść  za 
skrzyżowanie. Jest to jeszcze na etapie uzgodnień i negocjacji.

Radny Adam Dobkowski – czy myślimy o przekształceniu skrzyżowania ulic: Kajki, 11-go 
Listopada i Sikorskiego w prawdziwe rondo?

Prezes  Zespołu  Inwestycji  Halina  Bender  –  mam na  to  projekt,  ale  prawdopodobnie  bez 
pozwolenia na budowę.



Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  uwagę  na  nadal  trwający 
problem  zadolenia  i  zbierania  się  wody  opadowej  na  skrzyżowaniu  ulic:  Kościuszki 
i Słowackiego, przy przejściu dla pieszych. Prosi o interwencję w tej sprawie w PWiK, który miał 
naprawić nawierzchnię po przeprowadzonych robotach kanalizacyjnych.

Radny Adam Dobkowski  –  zmiany w budżecie  miasta  dotyczące zagospodarowania terenu 
przy ul. Moniuszki 17, 19, ul. Gdańska 5A i 5B oraz Wojska Polskiego 14, 16, 18. 

Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. Halina Bender – zakres prac do wykonania jest ustalany i 
po jego ustaleniu zostanie wyłoniony wykonawca. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch zwrócił się o podanie informacji na temat 
przetargu,  który ogłosiło  PKP w sprawie sprzedaży zabytkowego taboru kolejowego.  Czy była 
oferta z naszej strony i jak zostało to rozstrzygnięte?
Następnie radny zwrócił się o sprawdzenie, o ile droższa jest realizacja ronda niż skrzyżowania  z 
sygnalizacją świetlną. Chodzi tutaj o ulicę Kilińskiego. Radny Krzysztof Wiloch przekazał na ręce 
Zastępcy Prezydenta – Pana Kamila Buksy opinie mieszkańców Ełku zamieszczone na Facebooku, 
dotyczące  koncepcji  przebudowy  ul.  Kilińskiego,  z  prośbą,  aby  rozważyć  te  opinie  podczas 
projektowania przebudowy ulicy.

Prezes Zespołu Inwestycji Halina Bender – sprawdzi koszty wykonania ronda i skrzyżowania. 
Proponowane jest wykonanie ronda, gdyż gwarantuje to większe bezpieczeństwo ruchu. 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                           

Małgorzata Stachowiak
 Z-ca Przewodniczącego Komisji 

 
Krzysztof Wiloch 
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